
Mijn ideeën zijn van mij! 

 

Sommige mensen vinden dat je hun uitvinding niet zomaar mag gebruiken. Ze willen 

erkenning voor hun idee of geld van degenen die er iets mee willen doen. Andere 

uitvinders vinden het juist leuk dat zo veel mogelijk mensen van hun uitvinding 

genieten. Ze geven niets om eer of geld. Welke groep is het grootst denk jij? 

    

Nils Bohlin werkte bij Volvo. In 1959 vond hij de 

driepuntsgordel uit. Hij nam er geen patent op, 

omdat hij wilde dat zijn uitvinding zo veel mogelijk 

levens zou redden. 

Rijk worden of levens redden, een moeilijke 

keuze? 

 

 

 

De apotheker-drogist John Walker vond de lucifer uit en 

wilde dat iedereen ervan kon profiteren.  

 

 

Jonas Salk was de uitvinder van één van de 

eerste vaccins ooit. Dankzij dat vaccin kan je 

geen polio krijgen, een ziekte die ooit veel 

kinderen gedood of verlamd heeft. Hij wilde 

geen patent nemen en ‘verloor’ daarmee 

minstens 7 miljoen dollar! Intussen heeft dit 

vaccin ervoor gezorgd dat polio bijna volledig 

verdwenen is. 

  

 

Harvey Ball kreeg in zijn reclamebureau de opdracht iets 

te maken waarvan mensen vrolijk werden 

Dat lukte, de eerste smiley werd een feit, maar hij 

beschermde zijn uitvinding niet. Hij verdiende 48 dollar 

aan de opdracht. 

“Ach, waarom zou ik meer geld willen? Ik kan maar met 

één auto rijden”, zei hij. 



Er bestaat een goed systeem om een uitvinding te beschermen. Je kan een patent 

nemen op je uitvinding of een octrooi. Dat is ongeveer hetzelfde. Dan ga je jouw 

uitvinding tot in de puntjes beschrijven en je verklaart dat ze van jou is. Het 

octrooibureau gaat dan zoeken of jouw idee al eens beschreven werd en als dat niet 

zo is, dan komt de uitvinding op jouw naam te staan. Jij hebt dan het monopolie, 

jouw uitvinding is door de wet beschermd. Is er later iemand met hetzelfde idee, dan 

is dat pech voor hem/haar. Is er iemand die jouw uitvinding wil gebruiken, dan moet 

die eerst met jou overleggen. Soms verkopen uitvinders hun octrooi, dan mag de 

koper ermee doen wat hij wil. 

 

Sommige uitvindingen worden een groot succes, andere helemaal niet. Wat vind je 

van deze? 

                  

                  

                 



Waarom vinden mensen dingen uit? Omdat het leuk is natuurlijk, maar ook wel om 

rijk te worden of beroemd. Meestal is een uitvinding een oplossing voor een 

probleem. Dan is ze nuttig, hoe klein de uitvinding ook is. 

Een octrooi aanvragen is heel duur. Om je uitvinding alleen maar in België te 

beschermen, betaal je ongeveer 5000 euro. In ons land gebeurt dat toch wel zo’n 

1500 keer per jaar. Wil je beschermd zijn voor heel Europa of voor de rest van de 

wereld? Dan kost dat nog veel keer meer. Toch doen mensen dat.  

Als een uitvinding eenmaal gepubliceerd is, al is dat in een schoolkrantje, dan mag 

niemand er nog een patent op nemen. Zo voorkom je dat iemand een idee pikt. Als je 

uitvinding niet beschermd is, dan mag iedereen ze gebruiken. 

De meeste uitvindingen zijn een verbetering op een bestaande uitvinding. Voor 

verbeteringen aan de tandenborstel, zijn al 10000 octrooien ingediend! Kan je je 

inbeelden hoeveel patenten er al zijn op een auto? Of op een smartphone?  

Ga je een uitvinding voor helemaal iets anders gebruiken dan waar het octrooi voor 

bedoeld was, dan is dat ook een uitvinding. Vanishing spray (gebruikt door 

scheidsrechters bij het voetbal) is scheerschuim dat een beetje aangepast is. En zo 

is het een ‘nieuwe’ uitvinding geworden.  

 

 

Jouw ideeën beschermen, het blijft een heel gedoe. Als iemand je nadoet, kan je 

daar dus niet zo veel aan doen, behalve boos worden. Misschien moet je maar 

denken dat alleen goede ideeën volgers krijgen? 


